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Hoogendoorn (ChristenUnie), dhr. W.B.P.M. Snelting (Student en Stad), mw. L.H. Brokken (PvdD)
De wethouders: dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. T. Schroor, dhr. P.S. de Rook, dhr. R. van der Schaaf
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Verslag: dhr. Z. Jeuring
Inspreker: mw. Roggen (Bewonersvereniging Wijert Noord-Zuid in wording)

A1. Opening en mededelingen 
De voorzitter

 Opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

Inhoudelijk deel

Gemeentebegroting 2016
(raadsvoorstel 2 oktober 2016)
Programma Onderwijs
Programma Welzijn, Gezondheid, Zorg en Vernieuwing Sociaal Domein
Programma Sport en Bewegen
Programma Cultuur (exclusief evenementen)

De voorzitter:
 Geeft het woord aan de inspreker.

Inspreker mw. Roggen (Bewonersvereniging Wijert Noord-Zuid in wording) gaat in op het 
onderdeel Sport en Bewegen. Dit is belangrijk voor ouderen. Sporthal De Wijert is druk bezet en heeft 
een sociale functie. De bewonersvereniging wil in overleg met Gomarus, het Huis voor de Sport en 
anderen de leefbaarheid van de omgeving van de sporthal verbeteren. Spreker verzoekt de raad een 
onafhankelijk onderzoek naar de sporthal te doen. De gemeente wil breedtesport bevorderen. De 
bewonersvereniging nodigt de raadsleden uit naar de sporthal te komen.
De voorzitter:

 Geeft het woord aan de fracties.
Dhr. Wonink (D66):

 Maakt zich zorgen over de bezuiniging van 100.000 euro op de impuls vensterscholen. Wat 
betekent dit voor de aansluiting met de wijkteams en voor de ambities voor de groei van het 
aandeel vensterscholen in de stad? Wat houdt de ambitie precies in?

 Huisvesting en scholen: over de ambitie van het college voor meer open schoolpleinen staat 
niets in de begroting. Bestaan er al concrete plannen? Zo ja, wordt vergroening van 
schoolpleinen meegenomen? Zo nee, wanneer neemt de gemeente een initiatief?

 Educatie en beroepsopleidingen: het college geeft terecht prioriteit aan educatie en werk. Het 
doel voor 2016 van vijfhonderd nieuwe deelnemers is wat mager. Hoe is dit te rijmen met de 
uitrol van Taalhuis?

 Schooluitval: is een gelijkblijvend ambitieniveau niet wat voorzichtig?
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 De verbinding tussen jeugd en passend onderwijs: geen van de vier prestatie-indicatoren is erg
concreet en daarom moeilijk meetbaar. Hoe wordt de ambitie ten aanzien van hoogbegaafden 
geconcretiseerd? Is bekend hoeveel thuiszitters er zijn?

 Ziet het college een rol voor de gemeente om het onderwijs voor vluchtelingen lokaal te 
versterken?

Mw. Paulusma (D66):
 Zorg en welzijn: de aanpak via de wijkteams is goed. Het principe van één plan per gezin is 

goed, evenals het versterken van wat mensen zelf kunnen.
 De ambitie keuzevrijheid en eigen regie uit het coalitieakkoord: deze ambitie is te weinig 

terug te vinden in de begroting. Er wordt te weinig gezegd over de kansen van een pgb.
 Innovatie in de zorg: hierover staat te weinig in de begroting. Het inrichten van wijkteams valt

er niet onder. Innovatie vanuit bewoners moet mogelijk gemaakt worden.
Mw. Brouwer (GroenLinks):

 Zorg en welzijn: hoe gaat het college de ontwikkelingen in het veld onderzoeken? Hoe wordt 
de raad betrokken? Spreker stelt voor te werken met voorbeeldcasussen.

 Toegang jeugd: de processen zijn nog onvoldoende ontwikkeld waardoor de capaciteit vanuit 
de tweede lijn onvoldoende beschikbaar is in de CJG’s. Hoe volgt het college dit proces?

 Veiligheid jongeren: de deskundigheid van medewerkers in wijkteams is van belang. Hoe 
wordt hun deskundigheid bevorderd?

 Asielzoekers: hoe worden de kinderen van asielzoekers ondersteund? Kunnen zij 
gebruikmaken van de vroegschoolse educatie?

 Cultuur: de fractie ziet uit naar de resultaten van het haalbaarheidsonderzoek naar een 
Gronings dance event.

Mw. Chakor (GroenLinks):
 Onderwijs: wat gebeurt na 2016 met het convenant vroegtijdig schoolverlaten en verzuim?
 Natuur- en milieueducatie: hoe kan het percentage deelnemende scholen naar 100% worden 

gebracht?
 Quickscan schoolgebouwen op aardbevingsbestendigheid: zijn de uitkomsten al bekend? 

Wordt de raad geïnformeerd?
 Spreker sluit zich aan bij de vragen van D66 over onderwijs voor vluchtelingen.
 Sporten buiten verenigingen: hoe kan de gemeente de openbare groene ruimte het komende 

jaar zo aantrekkelijk mogelijk maken? Hoe gaat de gemeente om met initiatieven van 
bewoners?

 Sportverenigingen en vrijwilligers: kunnen mensen met een participatiebaan of met een 
uitkering het tekort aan vrijwilligers opvangen?

 De fractie ziet kansen voor verduurzaming van sportverenigingen. Het is jammer dat hierover 
weinig in de begroting staat.

Mw. Enting (PvdA):
 Wat gaan de wijk- en de sociale teams doen aan de afnemende inzet van bewoners voor de 

buurt?
 Huishoudelijke hulp, de 2700 cliënten met HH1-indicatie: 1050 personen maken geen gebruik

van de huishoudelijke toeslag. Kunnen de mensen nog een keer op de regeling worden 
gewezen?

 Inkomensondersteuning chronisch zieken en gehandicapten: de fractie vindt de 
uitvoeringskosten erg hoog. Kunnen aanvragers worden ondersteund om de kosten te 
drukken? Eventuele vrijval gaat volgens de collegebrief van 17 december 2014 naar de 
regeling.

 Gezondheidsbeleid: waar is de specifieke aanpak van perinatale babysterfte gebleven? De 
door het college geuite voornemens staan niet in de begroting. Waaruit worden die betaald?

 Sport en bewegen: de sportverenigingen kunnen meedenken over de sport in Groningen. 
Spreker neemt aan dat het meer zichtbaar maken van sportparken onderdeel van het gesprek 
is. De fractie is benieuwd naar de resultaten.

 Het is goed dat er structureel 3000 euro is opgenomen voor sport in de openbare ruimte.
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 IJsbaan Kardinge: wat doet de gemeente om de daling bij het aantal bezoekers te keren?
Dhr. Van der Meide (PvdA):

 Decentralisatie jeugdzorg: worden knelpunten gesignaleerd? Is er voldoende afstemming 
tussen de instellingen? Is voldoende kennis aanwezig en worden hulpsignalen voldoende 
opgevangen? Zijn voldoende waarborgen ingebouwd om misstanden te voorkomen?

 Jeugdzorg: worden specialisten voldoende ingeschakeld? Wordt hun kennis goed benut?
 Cultuur: is de afstemming tussen de drie podia wel optimaal gezien de mindere 

bezoekersaantallen bij Simplon en Vera?
 Club Guy en Roni: zijn al vorderingen gemaakt bij de herhuisvesting in de Noorderkerk? 

Worden stappen gezet voordat de nieuwe Cultuurnota ingaat?
 Het Viaduct: kan de wethouder beloven dat het Viaduct wordt geholpen met een nieuwe plek 

met daarbij zoveel mogelijk zeggenschap over het interieur en het exterieur?
Dhr. Honkoop (VVD):

 Vindt sporten en bewegen erg belangrijk. Bij de verenigingen ligt een belangrijke uitdaging. 
De fractie ziet graag dat de stad landelijk een plek in de top-5 nastreeft bij de breedtesport.

 Spreker noemt een aantal problemen bij verenigingen waaraan al flink wordt gewerkt. Het 
gaat onder andere over infrastructuur, huur- en eigendom en geschikte binnenaccommodaties.

 Sportverenigingen: er moet kritisch worden gekeken naar maatwerk bij begeleiding en bij 
verhuur, het bevorderen van samenwerking en het werk maken van besparingen bij 
accommodaties. Wat vindt het college?

 Welzijn en zorg: spreker sluit zich aan bij de opmerkingen van D66 over de innovatie.
 Binnen de vastgestelde budgetten moet kwalitatief goede zorg worden verleend.
 Maatschappelijke opvang: ontstaat extra druk door de komst van vluchtelingen?

Dhr. Boter (VVD):
 Onderwijs: hoe gaat het college gemiddelde en bovengemiddelde scholieren bereiken en 

prikkelen met onderwijsprogramma’s?
 Analfabetisme: hoe kan duidelijk worden hoeveel analfabetisme de stad heeft? Is het college 

bereid iets te doen aan functioneel analfabetisme?
 Cultuur: onderschrijft het college de uitgangspunten good governance en deugdelijk financieel

beleid? Welke ijkpunten zijn belangrijk bij het bepalen of culturele instellingen goed bestuurd 
worden en financieel gezond zijn?

Dhr. Dijk (SP):
 Zorg: het college schiet tekort bij het zorgbeleid voor 2016. De SP zag graag dat de 

huishoudelijke zorg was gehandhaafd, dat er meer op wijkniveau was aangeboden, dat eigen 
bijdragen werden beperkt en dat de 300 thuiszorgwerkers hun baan behielden. Er is geen 
aanpak om deze pijn te verzachten.

 De huishoudelijke hulp: bij de aanvraag voor HH1 zijn nogal wat bureaucratische drempels. 
Hoe voorkomt het college dat mensen zorg gaan mijden? Hoe wordt voorkomen dat mensen 
overstappen naar het zwarte circuit?

 De SP vraagt aandacht voor de werkgelegenheid van de 300 mensen bij TSN. Begeleiding 
naar nieuw werk of hen aan het werk houden zijn de enige goede oplossingen.

Dhr. Koks (SP):
 Compensatie interne loon- en prijsstijging: waar komt de 320.000 euro vandaan en ten koste 

van welk programmaonderdeel gaat dit?
 Uitkering chronisch zieken en gehandicapten: de SP sluit zich aan bij de PvdA. Wat wordt de 

uitkering voor deze groep mensen in 2016?
 Middelen voor asielzoekers: blijft het bedrag van ruim 1 miljoen euro voor 2015 

gehandhaafd? Levert het bestuursakkoord met het kabinet financiële duidelijkheid op?
 De deelprogramma’s: onduidelijk is hoe kan worden bepaald wat het college wil bereiken qua 

concrete resultaten voor de stad.
 Sociaal domein, preventie en terugdringing administratieve lasten: spreker somt de 

verschillende maatregelen op. Veel geld wordt onttrokken aan de directe uitvoering: de SP 
schat dit bedrag op bijna 4 miljoen euro. Klopt dit?
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Dhr. Brandenbarg (SP):
 Sport: spreker noemt een aantal goede maatregelen.
 De combinatiefunctionarissen: komt het reguliere Bslim-programma mogelijk in de knel door 

de uitbreiding naar de topsportcentra? Breedtesport is belangrijker dan topsport.
 Cultuur: zit Groningen te wachten op nog meer en nog meer grotere evenementen? Hoe kan 

de kostendekkendheid omhoog en de geluidoverlast naar beneden?
Dhr. Rotteveel (Stadspartij):

 Verwacht veel van de aangekondigde samenwerking en gelijkwaardigheid in het programma 
onderwijs.

 Voor- en vroegschoolse educatie, blz. 65: bestaat al zicht op het cijfer voor 2015? Welke 
nieuwe afspraken worden voor 2016 gemaakt?

 Cultuur: het is jammer dat geen middelen zijn gereserveerd voor het opschonen en/of 
verfijnen van het Early warning system. Bestaat hiervoor ruimte in de begroting 2016? Kan 
eventueel aan upgrading worden gewerkt in de vorm van ‘no entry’?

 Evenementen: kan met meer evenementen de geluidoverlast wel omlaag? Bestaan er andere 
vormen van overlast?

Mw. Woldhuis (Stadspartij):
 De bereidheid van bewoners om buurtbewoners te helpen: waarom streeft het college een 

hogere bereidheid na, terwijl de maatschappelijke ontwikkeling omgekeerd is?
 De wettelijke afhandeltermijn van acht weken: 66% van de aanvragen voldoet hieraan. Kan de

wethouder uitleggen hoe dit komt?
 Huishoudelijke hulp: de lasten dalen met 800.000 euro. Spreker vraagt zich af of dit opweegt 

tegen de zorgen van 1700 ouderen en de mensen die zonder baan komen te zitten.
 Is het college bereid het aantal SOA’s terug te dringen? De wachtlijst bij de GGD neemt toe.
 De fractie ziet graag Veilig Thuis geïntegreerd worden in de wijkteams.
 De capaciteit bij de CJG’s is onvoldoende. Een integrale aanpak: de huisartsen horen erbij.
 Sport: graag meer actie op het onderdeel onderhoud en hygiëne.

Dhr. Bolle (CDA):
 Hoge programmakosten VSD: hoe verhoudt zich dit tot de grotere zelfstandigheid van 

wijkteams waar de professionaliteit vooropstaat?
 Het lokale gezondheidsbeleid, blz. 48: de analyse is schokkend. Werkt het beleid wel? Is inzet 

op sport en bewegen nog wel nuttig? De focus kan beter op ouders worden gericht.
 Wijkteams: is de klachtenregeling al van toepassing?
 Sportparken openbaar toegankelijk maken: hier zijn negatieve ervaringen mee opgedaan. Wat 

vindt het college van het idee om beschikbare sport- en gymzalen bekend te maken? Mensen 
kunnen daarvan gebruik gaan maken.

 Sport, onderhoud en hygiëne: spreker is het eens met de Stadspartij.
Dhr. Lamers (CDA):

 Onderwijs, bezuiniging vensterscholen: is de bezuiniging structureel? Hoe verhouden de 
bezuinigingen zich tot de taken van de vensterscholen zoals in de begroting opgenomen?

 Achterstandbeleid: klopt het dat de middelen van het Rijk bedoeld zijn om het beleid volledig 
te kunnen uitvoeren? Het college ziet het geld als een besparing.

 Onderwijskansen: klopt het dat het college het landelijk gemiddelde voor de CITO-scores wil 
halen?

 Volwasseneneducatie: is bekend hoeveel analfabeten de stad telt?
 Cultuur: is de vergunning vrije zone een manier om de amateurkunst tegemoet te komen?

Mw. Brokken (PvdD):
 Onderwijs: 96% van de scholen doet aan natuur- en milieueducatie. De fractie ziet graag dat 

dit percentage omhooggaat.
 Kunsteducatie moet een vast onderdeel zijn van de lesstof.
 Welzijn en sociale vernieuwing: het moet mogelijk zijn dat mensen in een andere wijk actief 

zijn.
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 Aanpak bij psychische problemen: als een gebied te klein is, is een gebiedsgerichte aanpak 
niet goed.

 Preventie en zorg: opvang en ondersteuning van kwetsbare mensen moet mogelijk zijn in de 
eigen gemeente.

 Vrouwenopvang en geweld: het betrekken van het eigen sociale netwerk kan tot problemen 
leiden, omdat een ex-partner zich daar juist beweegt.

 Vernieuwing sociaal domein: kinderen verdienen terecht bijzondere aandacht. De tekorten bij 
de vrouwenopvang zijn hiermee in tegenspraak. Ziet het college dit ook zo?

 Gezondheidszorg en infectieziektenbestrijding: de fractie is erg tevreden over de aanpak en de 
maatregelen.

 Asielzoekers: spreker hoopt dat het bestuursakkoord goed uitpakt voor uitgeprocedeerde 
vreemdelingen.

 Emancipatie: het is goed dat de doelgroepen zelfredzaam kunnen zijn.
 Sport en bewegen is belangrijk voor de jeugd. Het verhogen van de tarieven voor 

sportaccommodaties is niet wenselijk.
 Cultuur: het is goed dat wordt samengewerkt met Drenthe en Friesland. En: deelname aan 

kunst is belangrijk.
Dhr. Hoogendoorn (ChristenUnie):

 Onderwijs: kan de quickscan aardbevingen financiële gevolgen hebben? Zo ja, in welke 
omvang?

 Spreker sluit aan bij eerdere vragen over vroeg- en voorschoolse educatie.
 Wijkteams: de huisvestingskosten zijn slechts gedeeltelijk gedekt.
 Huishoudelijke hulp: kan het voordeel van 2,3 miljoen euro worden toegelicht?
 Vrouwenopvang: wat wordt bedoeld met het gebruik maken van het eigen sociale netwerk? 

Klopt het dat geen sprake is van een budgetverlaging?
 Actieve gezonde leefstijl: het aantal activiteiten steekt schril af bij de gewenste resultaten.
 Levensverwachting Groningers: de fractie is voor een taskforce leefstijl. Het blijkt dat de 

verschillen in levensverwachting tussen sociaaleconomische groepen niet afneemt. De fractie 
zal een motie indienen.

 Sport en bewegen: de ambitie ontbreekt en het budget kan worden vergroot. Er moeten 
concrete voorstellen komen.

 Cultuur: er is meer aandacht voor de amateurkunst nodig. De fractie komt met een motie.
Dhr. Snelting (Student en Stad):

 Onderwijs: de doelstelling voor voor- en vroegschoolse educatie mag omhoog.
 Hoe wordt de relatie tussen de vensterscholen en de wijkteams gelegd?
 Het is goed dat de groep schoolverlaters van 18 jaar en ouder in beeld wordt gebracht.
 Welzijn en sociaal domein: hoe realistisch is het om te verwachten dat de programmakosten 

VSD binnen een paar jaar worden terugverdiend?
 VSD en leefbaarheid: de aanpak is goed. Problemen van bewoners: hopelijk krijgen het 

college en de raad die te horen.
 Jongeren: de begroting gaat niet in op overgewicht bij jongeren.
 Sport en bewegen: het is goed dat mensen worden gestimuleerd. Het is een gemiste kans dat 

het meten van tevredenheid van kinderen over openbare speelmogelijkheden is vervallen.
 Kan de gemeente samen met sportverenigingen monitoren hoe het staat met de deelname van 

jongeren aan sport, zowel binnen als buiten verenigingen?
 Wordt de breedtesport ondersteund met het topsportzorgcentrum?
 Cultuur: er ontbreekt een overzicht van de verschillende cultuurdisciplines in de stad. Kunnen 

de cijfers van de bezoekersaantallen worden geclusterd?
 Wordt crowdfunding een vast onderdeel bij de financiering? Of krijgen de instellingen een 

grotere eigen verantwoordelijkheid inkomsten te verwerven?
Wethouder Van der Schaaf:
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 Volwasseneneducatie, de doelstelling van 500 deelnemers: het doel kan niet hoger, omdat daar
geen geld voor is.

 Analfabetisme: 11 tot 12% van de Nederlanders is laaggeletterd. Via ict kan er door de 
gemeente niet iets worden gedaan. Wel gebeurt er iets via het niet formele aanbod zoals 
Taalcafés en samenwerking met Humanitas en Jasmijn. Het komt in de commissie aan de 
orde. 

Wethouder De Rook:
 Gaat eerst in op het onderdeel cultuur.
 Simplon en Vera: er vindt afstemming plaats. Het kan nog beter. In de nieuwe cultuurnota en 

in het kader van het podiumonderzoek is er aandacht voor.
 Goed bestuur binnen culturele instellingen: de basisvoorwaarde ‘cultural governance’ komt uit

een landelijke richtlijn.
 Groninger dance event: de gesprekken lopen. De wethouder vindt het economisch effect van 

belang om verder te vergroten.
 Kostendekkendheid: de wethouder verwijst naar de beantwoording bij de commissie Beheer 

en Verkeer.
Wethouder Gijsbertsen:

 Gezondheid: de brief over perinatale babysterfte is actueler dan de begroting. Het kan binnen 
de huidige begroting worden uitgevoerd.

 Gezondheid in de stad: in 2016 komt een evaluatie van jeugd en gezondheid en in 2017 van 
volwassenen en gezondheid.

 SOA’s, wachtlijsten GGD: de wachttijden zijn niet onverantwoord.
 Jeugdzorg: de wethouder geeft de stand van zaken. Er zijn extra fte’s nodig. Kortingen: er zijn 

alleen kortingen vanuit het Rijk. De gemeente investeert 700.000 euro. Te zijner tijd wordt 
bekeken of het structureel wordt. Preventie en de aansluiting van de tweede lijn krijgen de 
nodige aandacht.

 Jongerenparticipatie: dit staat bij Let’s Gro op het programma. Bekeken wordt of een 
kinderombudsman zinvol is.

 Participatiebanen en sportverenigingen: het college wil de link zeker leggen. Het Huis van de 
Sport is ermee bezig.

Wethouder Schroor:
 Bezuiniging op vensterscholen: dit gaat niet ten koste van de groei van vensterscholen, de 

aansluiting met de wijkteams en de nieuwe plannen. Er komen minder aanvragen en daarom 
kan het budget omlaag.

 Huisvesting: de ambitie is om schoolpleinen open te stellen voor de buurt.
 Voortijdig schoolverlaten: het college heeft een plan opgesteld. Iedereen moet in beeld blijven 

en teruggeleid worden naar school. De wethouder noemt de pilot met het Rijk.
 Voortijdig schoolverlaten na 2017: de ROC’s moeten het in hun bekostigingssystematiek 

opnemen.
 GSV, wachtlijsten hoogbegaafdheid: de gemeente probeert de wachtlijsten weg te werken. Er 

komen nieuwe pilots. Op het gebied van autisme is een regionale werkgroep bezig.
 Kinderen van vluchtelingen die in Nederland zijn, hebben recht op onderwijs. Alleen bij een 

erg kort verblijf van bijvoorbeeld een week geldt dit niet. 
 Pgb’s en maatwerkvoorzieningen zijn gelijkwaardig.
 Innovatie in de zorg: de wijkteams vallen er wel degelijk onder. Er is 3 miljoen euro 

beschikbaar. Er komen op korte termijn innovatieateliers zorg.
 Wtcg: er is 2,6 miljoen euro beschikbaar en daarvan gaat 300.000 euro naar de uitvoering. Het

geld dat over is, gaat naar een eindejaarsuitkering.
 Huishoudelijke hulp HHT: het restant van de 700.000 euro mag naar 2016. Het geld dat niet 

wordt besteed, gaat terug naar het Rijk. De gemeente streeft naar volledige besteding van de 
gelden.

 Maatschappelijke opvang: het is onduidelijk of extra druk ontstaat door de extra 
vluchtelingen.
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 De termijn van acht weken: de wethouder komt er schriftelijk op terug.
 Veilig Thuis is niet geïntegreerd in de wijkteams, omdat Veilig Thuis 24 uur beschikbaar is. 

Veilig Thuis is inhoudelijk wel geïntegreerd in de wijkteams.
 Eventuele opvang vluchtelingen: er is nog niets zeker. Het college houdt de raad op de hoogte.
 Vrouwenopvang is een landelijke aanpak. Het geld wordt niet minder, maar er zijn wel minder

vrouwen. Er is voldoende capaciteit. Het sociale netwerk wordt alleen ingeschakeld als dit 
mogelijk is.

 De wethouder reageert schriftelijk op de vraag van dhr. Koks over het bedrag van 320.000 
euro voor de compensatie van de loon- en prijsstijgingen.

Wethouder De Rook:
 In januari 2016 komt het meerjarenprogramma over sport naar de raad.
 Duurzame sportverenigingen: het vastgoed loopt via de GrESCo. Verenigingen met eigen 

kantines kunnen vanaf 1 januari 2016 een beroep doen op een regeling van het ministerie van 
EZ.

 Top-5: landelijk bestaat nog geen top-5 op het gebied van breedtesport. Als er ontwikkelingen 
zijn, komt de wethouder er in het meerjarenprogramma op terug.

 Combinatiefunctionarissen: de groei vindt plaats bij de breedtesport en de scholen.
 Talenten voorrang: de gemeente heeft een talentenprogramma.
 Onderhoud en hygiëne: de financiële middelen worden versterkt.
 Beschikbaarheid sportzalen: de gemeente is ermee bezig. Mogelijk komt er in 2016 een pilot.
 De inspreker vanuit De Wijert: de gemeente heeft een goede aanpak wat betreft de wijkfunctie

en de sport. In de plaats van de sporthal komt een goed scala aan voorzieningen. De 
wethouder legt uit wat in de wijk gebeurt.

 Het meten van financiële situaties: de instellingen moeten niet te veel extra eisen opgelegd 
krijgen.

 Early warning system: het heeft geen plek in de begroting nodig. De gemeente heeft de 
mechanismes goed op orde.

 Bezoekersaantallen Kardinge: de gemeente probeert de daling te dempen. Met investeringen 
wordt de kwaliteit vergroot.

De voorzitter sluit de vergadering om 17.10 uur.
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